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Protokół Nr XLII/23 

z XLII sesji Rady Powiatu w Augustowie 

z dnia 14 listopada 2023 r. 

Ad. pkt 1) Otwarcie obrad. 

XLII Sesja Rady Powiatu w Augustowie VI kadencji rozpoczęła się o godz. 1300 w auli 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego w Augustowie przy Alei Kardynała Wyszyńskiego 3. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn otworzył obrady sesji, a następnie przywitał 

wszystkich obecnych. 

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że zgodnie z podpisaną listą obecności w sesji 

uczestniczy 17 radnych. (lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o naciśnięcie przycisku kworum w aplikacji eSesja, 

aby potwierdzić obecności on-line. 

Zaproponował, że jeżeli radni mają pytania w ramach poszczególnych punktów porządku 

obrad, aby kierowali na piśmie, również w formie pisemnej będą udzielane odpowiedzi. 

Przypomniał, że zgodnie z § 29 ust. 1 Statutu Powiatu Augustowskiego obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał również, że zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Powiatu 

Augustowskiego „Głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. W 

przypadku gdy z przyczyn technicznych nie jest to możliwe, przeprowadza się głosowania 

imienne”. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że w związku z obowiązkiem wynikającym z 

ustawy z dnia 4 kwietnia 2019 roku o dostępności cyfrowej stron internetowych i aplikacji 

mobilnych podmiotów publicznych, nagranie publikowane z posiedzeń Rady Powiatu będzie 

opatrzone napisami. Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o zabieranie głosu po zgłoszeniu 

się do dyskusji w aplikacji eSesja i po jego udzieleniu przez Przewodniczącego Rady Powiatu, 

ponieważ generowane napisy będą niezrozumiałe dla osób z ograniczeniami funkcjonalnymi, 

oglądającymi materiał. 

Ad. pkt 2) Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał, że proponowany porządek obrad został 

dostarczony wszystkim radnym wraz z materiałami na sesję. (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu.  
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

6. Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 

31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i zakresu 

udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także trybu postępowania w 

tych sprawach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok’’. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

statków lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych powiatu augustowskiego 

na rok 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z 

usuwaniem i przechowywaniem pojazdów w 2024 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Augustowskim i Powiatem Sejneńskim w zakresie powierzenia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

11. Przedłożenie projektu uchwały w sprawie budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok i 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego. 

12. Informacja o stanie realizacji w roku szkolnym 2022/2023 zadań oświatowych w szkołach 

i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski. 

13. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

14. Przyjęcie protokołu XLI/23 z dnia 15 września 2023 r. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zakończenie obrad. 

Ad. pkt 3) Sprawozdanie Starosty Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Podczas składania sprawozdania z pracy Zarządu Powiatu starosta Jarosław Szlaszyński w 

obecności Komendanta Powiatowego Policji mł. insp. Tomasza Kuprewicza, asp. szt. 

Wojciecha Protasiewicza, Kierownika Posterunku Policji w Lipsku, pełniącego funkcję 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Augustowie, oraz wicestarosty Dariusza Szkiłądzia 

wręczyli gratulacje i nagrodę Starosty Augustowskiego sierż. szt. Kamilowi Kirejczykowi – 

dzielnicowemu Zespołu do spraw Prewencji Posterunku Policji w Lipsku. Sierż. szt. Kamil 

Kirejczyk zajął pierwsze miejsce i zdobył tytułu „Dzielnicowego Roku” w XIII Finale 

Ogólnopolskich Zawodów Policjantów Dzielnicowych. 

Ponadto wyrazy uznania i upominki w związku z awansowaniem do grona laureatów etapu 

wojewódzkiego XX Ogólnokrajowego Konkursu „Bezpieczne Gospodarstwo Rolne” 

przekazane zostały Państwu Dorocie i Krzysztofowi Buraczyk z miejscowości Kurianka, Gmina 
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Lipsk, oraz Państwu Katarzynie i Radosławowi Gregorowicz z miejscowości Żarnowo 

Pierwsze, Gmina Augustów. 

Nagrodzeni rolnicy zakwalifikowali się do grona najlepszych w Powiecie Augustowskim i 

Województwie Podlaskim właścicieli gospodarstw, w których pracuje się bezpiecznie, w 

warunkach minimalizujących ryzyko występujące w pracy w rolnictwie. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie w formie pisemnej w pełnym brzmieniu jest 

dostępne podczas obrad sesji. Treść sprawozdania w całości zostanie umieszczona w 

protokole z sesji Rady Powiatu w Augustowie. 

Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w pełnym brzmieniu: 

,,Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Składam Wysokiej Radzie sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu za okres od 15  września do 

14 listopada 2023 r. Zarząd Powiatu odbył 6 posiedzeń, podjął 61 uchwał. Pod obrady 

Wysokiej Rady kieruje 7 projektów uchwał. 

Wysoka Rado,  

W omawianym okresie, Zarząd Powiatu podjął decyzję o wytypowaniu do realizacji w 2024 

roku następujących zadań inwestycyjnych, na które zostały złożone wnioski o 

dofinansowanie: 

1) Odbudowa dróg uszkodzonych w związku z kryzysem na granicy Państwa – 

rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1234B (Rubcowo – Skieblewo ok 2,0 km) i 

remont odcinka drogi powiatowej Nr 1237B (Kopczany – Bartniki – Wołkusz ok 5,7 

km; Razem: ok. 7,7 km), dodatkowo odszkodowania. Szacunkowa wartość zadania – 

8 421 053 zł, dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład edycja 8 – 

8 000 000 zł, środki własne – 421 053 zł. 

2) Przebudowa/remont strategicznych dróg i ulic powiatowych w Augustowie – 

poprawa dostępności komunikacyjnej do nowopowstałej jednostki wojskowej i 

dworca PKP (odcinek ul. Turystycznej 1,3 km oraz ul. Dworcowa ok 0,55 km – Razem 

ok. 1,85 km). Szacunkowa wartość zadania – 2 105 264 zł, dofinansowanie z 

Rządowego Funduszu Polski Ład edycja 8 – 2 000 000 zł, środki własne – 105 264 zł. 

3) Remont dróg powiatowych w celu podniesienia dostępności do dróg wojewódzkich 

nr 664 i nr 673 na terenie Gminy Lipsk (1231B – Krasne dł. 3,4 km + 1236B – Lipsk – 

Rogożynek – dł. 3,15 km + 1238B – Rogożynek – Rogożyn – dł. 4,65 km – Razem  

ok. 11,2 km). Szacunkowa wartość zadania – 8 504 500 zł, kwota dofinansowania z 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 5 012 700 zł, środki własne – 3 491 800 zł. 

4) Remont odcinków ciągu drogowego Bargłów Kościelny – Granica Państwa – ETAP V 

(1213B – Netta – Tajno Łanowe dł. 3,75 km + 1223B – Huta – Podcisówek dł. 3,7 km – 

Razem ok. 7,45 km). Szacunkowa wartość zadania – 8 504 500 zł, kwota 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 5 012 700 zł, środki własne – 

3 491 800 zł. 

5) Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1197B od DW 662 do m. Szczeberka dł. 

odcinka 2,2 km (Gatne – Szczeberka). Szacunkowa wartość zadania – 5 504 500 zł, 



4 
 

kwota dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 3 302 700 zł, środki 

własne – 2 201 800 zł. 

6) Rozbudowa drogi powiatowej Nr 1234B Gruszki – Rubcowo – Skieblewo – do drogi nr 

664, dł. odcinka 2,165 km. Szacunkowa wartość zadania – 5 004 500 zł, kwota 

dofinansowania  z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg – 3 002 700 zł, środki własne – 

2 001 800 zł. 

7) Zakup pojazdów i maszyn do utrzymania dróg zmodernizowanych ze środków 

Rządowego Funduszu Polski Ład oraz pozostałej sieci dróg w Powiecie Augustowskim 

(ciągnik rolniczy + koparko – ładowarka z osprzętem + samochód ciężarowy z 

posypywarką i pługiem czołowym). Szacunkowa wartość zadania – 2 040 817 zł, 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład edycja 6 – 2 000 000 zł, środki 

własne – 40 817 zł. 

Łączna wartość zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2024 rok wynosi 40 085 134 zł w 

tym środki zewnętrzne – 28 330 800 zł, środki z budżetu Powiatu – 11 754 334 zł. 

Ponadto składany był wniosek do Rządowego Funduszu Polski Ład edycja 6 na realizację 

zadania pn. Aktywizacja obszaru popegeerowskiego w powiecie augustowskim – Gmina 

Płaska – budowa nowego mostu na Kanale Augustowskim w ciągu drogi powiatowej 1242B 

(Płaska – Żyliny – Sucha Rzeczka) most + dojazdy dł. 0,2 km. Szacunkowa wartość zadania – 

8 150 000  zł. Wniosek nie uzyskał dofinansowania z tego programu. Planowane jest złożenie 

wniosku do 1% rezerwy subwencji ogólnej. Dofinansowanie w tym programie stanowi 50% 

wartości, w związku z tym dofinansowanie – 4 075 000 zł, środki własne – 4 075 000 zł. Jest 

to bardzo duże wyzwanie i Zarząd Powiatu będzie rozmawiał z samorządem gminy Płaska w 

sprawie współfinansowania tego zadania. 

Ponadto, do dofinansowania w ramach ósmej edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych zakwalifikowało się zadanie złożone przez Związek Powiatów „Moniecko – 

Augustowski” pn. „Poprawa jakości infrastruktury drogowej drogi powiatowej przebiegającej 

przez powiat Moniecki i powiat Augustowski”. Zakładana wartość inwestycji to 6 315 789,47 

zł, przyznane dofinansowanie 6 000 000 zł. 

Podsumowując wszystkie te przedsięwzięcia, w roku przyszłym planowana jest realizacja 

inwestycji w zakresie dróg na poziomie ponad 50 mln zł. 

Szanowni Państwo, 

Jak informowałem na poprzednich sesjach, firma STRABAG Sp. z o. o. – Wykonawca zadania 

pn. „Centrum komunikacyjne Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic 

powiatowych” – zwróciła się z wnioskiem o dokonanie zmiany (waloryzacji) wynagrodzenia 

określonego umową zawartą w dniu 23 marca 2022 r. Zgodnie z zapisami w umowie, 

Wykonawca pismem z dnia 6 września br. przedłożył w formie pisemnej obszary z 

kosztorysu, w których nastąpił rzeczywisty wzrost kosztów, co w rezultacie przekłada się na 

kwotę powodującą wzrost wynagrodzenia. 
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W związku z tym, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Członka Zarządu Pana Marka 

Dobkowskiego do podpisania aneksu nr 3 do umowy z dnia 23 marca 2022 r. dotyczącej 

wykonania przedmiotowego zadania. Aneks dotyczy m.in.: 

1) konieczności modyfikacji zakresu prac dotyczącej części umowy, tj. zmniejszenia 

pierwotnie przyjętego do wykonania odcinka ulicy Kościelnej o dł. ok. 140 m, a w jego 

miejsce wykonania dodatkowego odcinka ulicy Młyńskiej o dł. ok. 190 m,  

2) wydłużenia terminu zakończenia realizacji zadania do dnia 22 grudnia 2023 r., 

3) zwiększenia wynagrodzenia Wykonawcy o waloryzację, tj. kwotę 352 505,90 zł oraz o 

wartość koniecznych do wykonania robót dodatkowych, tj. 119 529,37 zł. Łączne 

wynagrodzenie Wykonawcy po zwiększeniach wyniesie 18 097 330,33 zł. 

Szanowni Państwo, 

Burmistrz Miasta Augustowa pismem z dnia 20 września 2023 r. zwrócił się z zapytaniem czy 

zostały podjęte stosowne działania mające na celu „pozbawienie drogi – ulicy Kościelnej w 

Augustowie na odcinku od ul. 3 Maja do ul. ks. Skorupki dotychczasowej kategorii celem 

przekazania tejże ulicy Miastu”. 

W odpowiedzi Zarząd poinformował Burmistrza, że ze względów technicznych, 

organizacyjnych, społecznych i ekonomicznych zasadnym jest, aby pozbawienie ulicy 

Kościelnej dotychczasowej kategorii celem przekazania jej Miastu, obejmowało całą ulicę, a 

nie tylko wskazany w piśmie odcinek. Niezasadnym jest, aby jedna ulica miała dwóch 

zarządców. Ponadto ul. Kościelna – jak wiele innych ulic w mieście Augustowie – nie 

wypełnia funkcji ulicy powiatowej, dlatego przekazanie tej ulicy Miastu, umożliwi jej 

przebudowę w kategorii ulic gminnych. 

W piśmie przekazano także, że z uwagi na fakt, iż ul. Kościelna na odcinku od ul. ks. Skorupki 

do ul. Mickiewicza wraz z czterema innymi ulicami w Augustowie wchodzi w zakres 

realizowanego przez Powiat Augustowski zadania z dofinansowaniem ze środków 

zewnętrznych, Zarząd Powiatu, po zakończeniu prac i rozliczeniu przedmiotowej inwestycji, 

zaproponuje Miastu podjęcie działań celem przeprowadzenia stosownej procedury zmiany 

kategorii ulicy Kościelnej w Augustowie na całej jej długości na ulicę gminną. 

Na poprzedniej sesji informowałem Państwa Radnych, że Burmistrz Miasta Augustowa wydał 

decyzję z dnia 31 sierpnia 2023 r. w sprawie wymierzenia Powiatowemu Zarządowi Dróg w 

Augustowie kary pieniężnej w wysokości 118 800 zł za „uszkodzenie”, zdaniem pracowników 

Urzędu Miejskiego w Augustowie, drzew w ciągu ulicy powiatowej Sienkiewicza w 

Augustowie. 

Powiatowy Zarząd Dróg złożył odwołanie do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 

Suwałkach. 

SKO uchyliło zaskarżoną decyzję Burmistrza Augustowa z dnia 31 sierpnia 2023 r. w całości 

oraz w związku ze stwierdzonymi przez SKO rozbieżnościami dotyczącymi średnicy drzew 

pomiędzy zapisami w decyzji Burmistrza a materiałem dowodowym dołączonym do akt 

sprawy, SKO dokonało przeliczenia wysokości kary i orzekło o jej wymierzeniu w wysokości 
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107 790 zł (czyli niższej niż w decyzji Burmistrza o 11 010 zł) z odroczeniem płatności 70% tej 

kary na okres 5 lat, a w przypadku zachowania żywotności drzew po tym okresie, do 

umorzenia tej części kary. 

W uzasadnieniu SKO stwierdziło, że złożone „odwołanie strony jest częściowo skuteczne, 

mimo iż nie jest możliwe przychylenie się do zgłoszonych wniosków”. PZD wnioskowało 

między innymi: 

1) o powołanie biegłego dendrologa,  

2) o ustalenie faktycznego stanu i wielkości korony drzew zarówno przed wejściem w 

życie przepisów jak i przed dokonaniem podcięcia, 

3) o ustalenie czy stan drzew przed cięciem nie zagrażał bezpieczeństwu ludzi lub 

bezpieczeństwu ruchu drogowego. 

W związku z tym, że decyzja SKO jest ostateczna w administracyjnym toku 

postępowania, konieczne będzie zapłacenie 30% wysokości kary, tj. 32 337,00 zł, w terminie 

14 dni od daty otrzymania decyzji. 

Na decyzję służy prawo wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Białymstoku, co zamierzamy uczynić, podając argumenty jak w odwołaniu od decyzji 

Burmistrza do SKO. 

Na wniosek Wójta Gminy Nowinka, Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował propozycję 

zaliczenia dróg: Szczebra – Strękowizna i Szczebra – Sokolne – Cisówek – Kurianki do 

kategorii dróg gminnych Gminy Nowinka. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2022/2023. Obowiązek sporządzenia i przedstawienia informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych wynika z ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe. Zgodnie z 

ustawowymi zapisami organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego w terminie do 

dnia 31 października przedstawia organowi stanowiącemu jednostki samorządu 

terytorialnego informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej jednostki za poprzedni 

rok szkolny, w tym o wynikach egzaminu maturalnego i egzaminu zawodowego oraz nadzoru 

pedagogicznego sprawowanego przez kuratora oświaty. Temat ten będzie przedmiotem 

obrad dzisiejszej sesji. 

Warto podkreślić najważniejsze osiągnięcia w tym zakresie: 

1) Wysoki stopień organizacji struktury szkolnictwa ponadpodstawowego i sieci placówek 

oświatowych, prowadzonych przez Powiat Augustowski. 

2) Struktura kształcenia w technikach i branżowych szkołach adekwatna do potrzeb 

lokalnego rynku pracy. 

3) Wysoki poziom organizacji kształcenia uczniów z niepełnosprawnościami oraz uczniów 

ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. 

4) Organizacja kształcenia i wspieranie integracji uczniów przybyłych z Ukrainy po 24 

lutego 2022 r. 
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5) Skutecznie przeprowadzona rekrutacja do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych, 

w tym po raz czwarty do Oddziału Przygotowania Wojskowego w I Liceum 

Ogólnokształcącym im. G. Piramowicza w Augustowie, co zamyka cały czteroletni cykl 

kształcenia. 

6) II miejsce w województwie podlaskim w 2023 r. pod względem zdawalności egzaminu 

maturalnego przez absolwentów 4 – letniego liceum ogólnokształcącego – średnia 

Powiatu Augustowskiego wyniosła 94,3%, przy średniej wojewódzkiej – 91,1% i 

krajowej również 91,1%. 

7) Sprawnie działający system wspierania uczniów w oparciu o Lokalny program 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans 

edukacyjnych. 

8) Szeroki wachlarz zajęć rozwijających pasje i zainteresowania uczniów, w tym zajęcia 

fotograficzne, teatralne, Klubu Historycznego im. Armii Krajowej, zajęcia sportowe 

prowadzone w różnorodnych sekcjach w Międzyszkolnym Ośrodku Sportowym w 

Augustowie. 

9) Międzynarodowa wymiana młodzieży w ramach realizacji szkolnych projektów z 

programu Erasmus+, finansowanego ze środków Unii Europejskiej. 

10) W 12. edycji Ogólnopolskiego Konkursu i Programu Certyfikacyjnego dla Gmin, 

Powiatów i Samorządnych Województw „Samorządowy Lider Edukacji”: 

a) II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie im. Polonii i Polaków na Świecie 

otrzymało Certyfikat Edukacyjnej Doskonałości. 

b) Powiat Augustowski otrzymał Certyfikat „Samorządowy Lider Edukacji 2023”. W 

uzasadnieniu Komisja Ekspertów reprezentujących środowiska akademickie 

podkreśliła, że: „Powiat Augustowski konsekwentnie i systemowo tworzy 

optymalne warunki do wszechstronnego rozwoju uczniów, za wzorcowy należy 

uznać przyjęty model kształcenia w szkołach zawodowych, budowany w oparciu 

o współpracę z otoczeniem społecznym. Ofertę edukacyjną wzbogacają także 

działania podejmowane przez samorząd w zakresie rozwoju kultury i tożsamości 

lokalnej, kształtujące kompetencje społeczne i obywatelskie młodego pokolenia”. 

c) Starosta Augustowski otrzymał Medal Edukacyjny „Samorządowy Lider 

Przyszłości” za najbardziej nowatorskie i wizjonerskie działania edukacyjne w 

samorządzie, będące ogólnopolską wizytówką lokalnej oświaty na miarę XXI 

wieku. 

Szanowni Państwo, 

W omawianym okresie Zarząd Powiatu postanowił: 

1) o zatwierdzeniu zmian do arkuszy organizacji na rok szkolny 2023/2024 szkół i 

placówek oświatowych. 

2) o udzieleniu 21 uczniom stypendiów szkolnych za wyniki w nauce, 9 uczniom za 

wyniki sportowe i 5 uczniom szkół branżowych kształcących się w zawodach 

poszukiwanych na rynku pracy. Aktualnie wysokość stypendium wynosi 1 240 zł. 
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3) o przyznaniu 14 nauczycielom nagród Starosty Augustowskiego w wysokości po 

4  000  zł każda z okazji Dnia Edukacji Narodowej. 

4) o udzieleniu Dyrektorowi Zespołu Szkół Ogólnokształcących pełnomocnictwa do 

złożenia wniosku o akredytację na lata 2021 – 2027 ramach programu ERASMUS+. 

Przyznanie akredytacji jest gwarancją regularnego otrzymywania dofinansowania na 

działania związane z mobilnością uczniów i nauczycieli w ramach programu. 

5) o zatwierdzeniu wniosków komisji o przyznanie zasiłków pieniężnych na pomoc 

zdrowotną nauczycielom oraz nauczycielom emerytom i rencistom korzystającym z 

opieki zdrowotnej. Łączna kwota środków finansowych przeznaczonych na zasiłki 

wyniosła 5 300 zł w ramach działu Oświata i wychowanie oraz 300 zł w ramach działu 

Edukacyjna opieka wychowawcza. 

6) o dofinansowaniu nauczycielom opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 

zakłady kształcenia nauczycieli w II półroczu 2023 r. na kwotę ogółem 5 985 zł. 

7) o przyznaniu dodatkowych godzin na zajęcia uczniom niebędącym obywatelami 

polskimi w okresie od 25 września 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. w wymiarze po 6 

godzin tygodniowo szkołom: Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu i Zespołowi 

Szkół Specjalnych. 

8) o przyznaniu II Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowych godzin na organizację zajęć 

z zakresu pomocy psychologiczno – pedagogicznej, w wymiarze 3 godzin tygodniowo 

na okres od 26 września 2023 r. do 26 kwietnia 2024 r. 

9) o przyznaniu Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu dodatkowych godzin na 

organizację zajęć z zakresu pomocy psychologiczno – pedagogicznej w wymiarze 4 

godzin tygodniowo, na okres od 9 października 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 

10) o organizacji nauczania indywidualnego w I Liceum Ogólnokształcącym w Zespole 

Szkół Ogólnokształcących, w wymiarze 12 godzin tygodniowo, na okres od 20 

listopada 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 

11) o organizacji nauczania indywidualnego w Technikum Nr 1 w ACE, w wymiarze po 12 

godzin tygodniowo, na okres od 26 września 2023 r. do 26 kwietnia 2024 r. 

12) o organizacji nauczania indywidualnego w Technikum Nr 2 w ZST, w wymiarze 12 

godzin tygodniowo, na okres od 13 listopada 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 

13) o przyznaniu Augustowskiemu Centrum Edukacyjnemu dodatkowych godzin na 

organizację zajęć uczniom z niepełnosprawnościami, w wymiarze 9 godzin 

tygodniowo na okres od 26 września 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 

14) o przyznaniu Zespołowi Szkół Technicznych dodatkowych godzin na organizację zajęć 

rewalidacyjnych, w wymiarze 2 godziny tygodniowo na okres od 13 listopada 2023 r. 

do 21 czerwca 2024 r. 

15) o przyznaniu II Liceum Ogólnokształcącemu dodatkowych godzin na organizację zajęć 

uczennicy posiadającej orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego: zajęć 

rewalidacyjnych i dydaktyczno – wyrównawczych po 2 godziny tygodniowo w okresie 

od 20 listopada 2023 r. do 21 czerwca 2024 r. 
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16) o sfinansowaniu udziału uczniów Zespołu Szkół Specjalnych w zajęciach w ramach 

programu wychowania wodnego, przeznaczając na ten cel kwotę 1 674 zł.  

W zajęciach będzie uczestniczyło 8 uczniów Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do 

Pracy. Głównym celem programu jest rozwijanie sprawności fizycznej, rehabilitacja 

ruchowa i społeczna, nabycie wiedzy z zakresu podstawowych zasad bezpieczeństwa 

w wodzie, podnoszenie samooceny i wiary we własne możliwości. 

17) o organizacji obchodów jubileuszu 30. lecia szkolnego teatru RES HUMANAE, 

przeznaczając na ten cel kwotę 5 000 zł. 

18) o zorganizowaniu rejsu Szlakiem Papieskim do Sanktuarium Maryjnego w 

Studzienicznej żołnierzom Wojska Polskiego stacjonującym przy granicy polsko – 

białoruskiej, przeznaczając na ten cel kwotę 2 500 zł. 

19) o organizacji Sesji Historycznej z okazji Narodowego Święta Niepodległości, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 000 zł. 

20)  o zakupie upominku na uroczystość obchodów 20 – lecia działalności 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Augustowie, przeznaczając na ten cel kwotę 

1 000 zł. 

21) o współfinansowaniu wydania XXIII tomu „Rocznika Augustowsko – Suwalskiego”, 

przeznaczając na ten cel kwotę 1 500 zł. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do: 

1) podpisania umowy z Narodową Agencją: Fundacja Rozwoju Systemu Edukacji w 

Warszawie na realizację przez II Liceum Ogólnokształcące w Augustowie projektu pn. 

„ECO AKADEMIA MŁODYCH NAUKOWCÓW” w ramach programu ERASMUS+. Celem 

projektu jest podniesienie kompetencji uczniów i nauczycieli II LO w zakresie rozwoju 

umiejętności językowych i poznania nowych form i narzędzi pracy z uczniami. Projekt 

będzie realizowany przez 12 miesięcy – od listopada 2023 r. do października 2024 r., 

a na jego realizację pozyskano kwotę 30 tys. EURO. Kluczowymi działaniami będą 

warsztaty prowadzone w języku angielskim dla młodzieży II LO w Szkole Średniej w 

Lecce (Włochy). 

2) podpisania umowy z Ministrem Obrony Narodowej o udzielenie dotacji na zakup 

ubioru uczniom Oddziału Przygotowania Wojskowego. Całkowity koszt zakupu 

pakietu ubiorczego dla 25 uczniów wynosi 36 250 zł, w tym dotacja 29 000 zł oraz 

wkład własny w wysokości 7 250 zł. 

3) złożenia wniosków do Ministerstwa Edukacji i Nauki na dofinansowanie wyposażenia 

w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne pomieszczeń w Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym w Augustowie, w których realizowane będzie kształcenie w nowych 

zawodach (technik programista, operator obrabiarek skrawających, kucharz). 

Wnioskowana kwota dofinansowania wynosi 494 587 zł. 

4) do złożenia wniosku do Ministerstwa Edukacji i Nauki na dofinansowanie wzrostu 

zadań szkolnych i pozaszkolnych w 2023 r. 

5) złożenia wniosku do Wojewody Podlaskiego o udzielenie w roku 2024 wsparcia 

finansowego w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 
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2021 – 2025. Środki finansowe w ramach Priorytetu 3, można przeznaczyć na zakup 

nowości wydawniczych do bibliotek szkolnych, wyposażenia do bibliotek oraz sprzętu 

komputerowego i oprogramowania. Łączny koszt zadania obejmujący obie szkoły 

wyniesie 30 000 zł, w tym dotacja – 24 000 zł, wkład własny Powiatu – 6 000 zł. 

Z okazji 250. rocznicy utworzenia Komisji Edukacji Narodowej wszyscy nauczyciele zarówno 

w szkołach prowadzonych przez Powiat Augustowski, jak i w szkołach niepublicznych 

otrzymali w 2023 roku nagrodę specjalną w wysokości 1 125 zł. Minister Finansów pismem z 

dnia 3 października 2023 r. poinformował, że Powiat Augustowski na ten cel otrzymał kwotę 

310 914,45 zł ze środków rezerwy subwencji ogólnej.  

W związku z tym, Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie naliczenia dotacji celowej w 

2023 roku szkołom i placówkom prowadzonym przez osoby prawne niebędące jednostkami 

samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, wpisanym do ewidencji prowadzonej przez 

Starostę Augustowskiego, przeznaczonej na wypłatę nagród specjalnych z okazji 250. 

rocznicy utworzenia Komisji Edukacji Narodowej. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z Raportem z monitorowania Lokalnego programu wspierania 

edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych za rok 

szkolny 2022/2023. 

Wysoka Rado, 

Informuję, że zadanie pn. „Budowa sali gimnastycznej przy Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym w Augustowie” zakwalifikowało się do dofinansowania w ramach ósmej edycji 

Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych. Szacunkowa wartość zadania wynosi 

9 500 000 zł, dofinansowanie – 8 550 000 zł, środki własne – 950 000 zł (650 000 zł w 2024 r., 

300 000 zł w 2025 r.). 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o stanie przygotowania do budowy sali 

gimnastycznej przy ACE. Sala, która miałaby służyć także uczniom II Liceum, Zespołowi Szkół 

Specjalnych oraz mieszkańcom Bursy Międzyszkolnej. Dyrektor ACE wraz z nauczycielami 

wychowania fizycznego dokonali przeglądu projektów typowych sal gimnastycznych oraz 

możliwości lokalizacji na terenie ACE. W trakcie analizy okazało się, że zaproponowane 

projekty nie mogą być realizowane z uwagi na obowiązujący na tym terenie miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego. Ta kwestia była analizowana przez pracowników 

Wydziału Architektury i Budownictwa Starostwa Powiatowego w Augustowie. Według opinii 

architektów kwestią dyskwalifikującą analizowane projekty budynku sali gimnastycznej jest 

fakt, iż zawiera on geometrię dachu, której forma jest niezgodna z wytycznymi zawartymi w 

aktualnie obowiązującym miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla tego 

terenu. W planie określona jest geometria dachów jako dwu lub wielospadowych, jednak 

obecnie nie projektuje się i nie buduje sal sportowych z takimi dachami. Zamierzeniem 

inwestora jest wybór projektu i realizacja sali gimnastycznej o nowoczesnej bryle z dachem 

łukowym. 
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Ponadto w planie jest wytyczony pas drogowy Alei Kard. Wyszyńskiego o szerokości 23 m. 

Szerokość ta była wymagana dla Alei Kard. Wyszyńskiego jako drogi kategorii krajowej, 

obecnie ulica ta jest drogą wojewódzką. Zgodnie z obowiązującymi zapisami ustawy o 

drogach publicznych, przy drogach wojewódzkich obiekty budowalne powinny być 

usytuowane od zewnętrznej krawędzi jezdni w terenie zabudowanym w odległości co 

najmniej 8 m. Pismem z 30 września 2021 r. o zmianę planu w tym zakresie występował 

Dyrektor Augustowskiego Centrum Edukacyjnego. W odpowiedzi z Urzędu Miejskiego z 27 

października 2021 r. poinformowano o możliwości zmniejszenia szerokości pasa drogowego 

do 15 m, jednak dotychczas plan zagospodarowania przestrzennego we wnioskowanym 

zakresie nie został zmieniony. 

Szanowni Państwo, 

Nauczyciele wychowania fizycznego w ACE wnioskowali, aby użytkowa wysokość sali miała 8 

m. Jest to wysokość najbardziej efektywna zarówno do ćwiczeń, jak i do rozgrywania 

zawodów sportowych. Jeśli uwzględnić założenie, że sala przy wysokości 8 m miałaby być 

wybudowana zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego określającym nachylenie 

połaci dachowych 35 stopni, to jej bryła wyglądałaby w ten sposób, że sam dach miałby 8,4 

m wysokości czyli byłby wyższy niż sama sala, a wysokość całego obiektu wynosiłaby 16,4 m. 

W ocenie Zarządu i osób, które się w tym zakresie wypowiadały, takie rozwiązanie nie jest 

możliwe do przyjęcia ze względów ekonomicznych z uwagi na wysokie koszty ogrzewania 

oraz estetycznych, ponieważ obiekt o takie bryle nie wpisuje się w otoczenie 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego. 

W związku z tym, Zarząd Powiatu wystąpił pismem z dnia 29 września br. do Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Augustowie o wprowadzenie w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego miasta Augustów zwanego „Zarzecze II” zmian dotyczących zmniejszenia 

szerokości pasa drogowego do 15 m oraz zapisów umożliwiających realizację budynków o 

różnej formie dachów, w tym łukowych i płaskich. Do tej pory Zarząd Powiatu nie otrzymał 

odpowiedzi. Sprawa ta nie była przedstawiona Radzie Miejskiej w Augustowie do decyzji, co 

można stwierdzić obserwując transmisje obrad sesji w internecie. 

Poinformowano, że przedłużanie procedury związanej ze zmianą planu uniemożliwi budowę 

sali gimnastycznej, która w znacznym stopniu poprawiłaby bazę sportową Miasta i Powiatu, 

wzbogaciłby atrakcyjność prowadzonych w szkołach zajęć wychowania fizycznego oraz 

miałaby pozytywny wpływ na zaspokojenie potrzeb mieszkańców w zakresie prowadzenia 

aktywnego trybu życia. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z harmonogram prac dotyczących budowy parkingu na posesji 

Augustowskiego Centrum Edukacyjnego. Dnia 10 sierpnia 2023 r. została wydana Decyzja nr 

148/23 zatwierdzająca projekt parkingów i udzielająca pozwolenia na budowę. Projekt 

obejmuje wykonanie 40 miejsc parkingowych na kwotę 300 tys. zł. Inwestycja będzie 

realizowana w 2024 roku, jej zakończenie planowane jest na sierpień 2024 r. 
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Zarząd Powiatu zapoznał się z planami remontów i inwestycji przedstawionymi przez 

dyrektorów szkół i placówek oświatowych na 2024 roku. 

Zarząd Powiatu postanowił, że w budżecie na 2024 rok zostaną ujęte następujące remonty i 

inwestycje: 

1) Zespół Szkół Ogólnokształcących: remont sali gimnastycznej – 165 500 zł, 

2) II Liceum Ogólnokształcące: remont bieżni lekkoatletycznej – 776 704 zł (wkład 

własny Powiatu pod warunkiem uzyskania dofinansowania ze źródeł zewnętrznych, 

3) Augustowskie Centrum Edukacyjne – 950 000 zł, w tym: 

− budowa sali gimnastycznej – 650 000 zł (wkład własny Powiatu w 2024 roku, środki 

zewnętrzne z Programu Polski Ład edycja 8), 

− rozbudowa parkingu – 300 000 zł, 

4) Zespół Szkół Technicznych: remont pracowni mechanicznej – 150 000 zł, 

5) Zespół Szkół Specjalnych: wymiana oświetlenia, remont schodów wewnętrznych, 

odnowienie ścian – 64 550 zł. 

Wysoka Rado, 

Przypomnę, że 24 lutego 2022 r. został podpisany List Intencyjny z Klastrem Obróbki Metali 

w Białymstoku w sprawie współpracy w ramach realizacji projektów zakładających 

modernizację i wyposażenie w nowoczesną infrastrukturę szkoleniowo-dydaktyczną 

pracowni szkół zawodowych. Obecnie Koordynator projektu SMART Education for Industry 

4.0 poinformował, że projekt ujęty został w Kontrakcie Programowym dla Województwa 

Podlaskiego na lata 2021 – 2027. W ramach projektu augustowskie szkoły zawodowe mogą 

zostać wyposażone w najnowocześniejszy sprzęt umożliwiający kształcenie w zawodach 

technik mechanik, technik mechatronik, programista, operator obrabiarek skrawających. 

Wkład własny Powiatu wynosiłby 15% wartości zakupionego do szkół sprzętu, wyposażenia, 

adaptacji i dostosowania pomieszczeń. Dyrektorzy ACE i ZST otrzymali propozycje zakupu 

sprzętu w trzech możliwych wariantach. W dniu wczorajszym, 13 listopada br. odbyły się Dni 

Otwarte na Wydziale Mechanicznym Politechniki Białostockiej, w których udział wzięli 

dyrektorzy ACE i ZST wraz z nauczycielami, co umożliwiło zapoznanie się z urządzeniami (tj. 

obrabiarki CNC, tokarki, frezarki, symulatory) i podjęcie decyzji dotyczącej wyboru sprzętu na 

potrzeby szkół powiatowych uczestniczących w projekcie. 

W dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do potwierdzenia woli 

przystąpienia Powiatu Augustowskiego do realizowanego przez Klaster Obróbki Metali 

projektu pn. „SMART EDUCATION for INDUSTRY 4.0” – Wzrost jakości kształcenia 

zawodowego na rzecz branży metalowo – maszynowej. 

Szanowni Państwo, 

Przypomnę, że w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków Powiat Augustowski 

ubiegał się o dofinansowanie na prace remontowe przy zabytkach sakralnych, wpisanych do 

rejestru zabytków, położonych na terenie powiatu augustowskiego. Dofinansowanie może 

pokryć do 98% kosztów inwestycji, udział własny samorządu to minimum 2%. W drugiej 
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edycji programu Powiatowi Augustowskiemu przyznano dofinansowanie w łącznej kwocie 

2 007 040 zł, z przeznaczeniem na realizację następujących przedsięwzięć: 

1) Modernizacja Bazyliki Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie 

(1 078 000 zł). 

2) Przeprowadzenie niezbędnych prac remontowych w zewnętrznej części budynku 

kościoła Matki Bożej Częstochowskiej w Augustowie (929 040 zł). 

Informuję Wysoką Radę, że Prokuratura Rejonowa w Augustowie pismem z dnia 16 

października 2023 r. zawiadomiła o wszczęciu dochodzenia w sprawie doprowadzenia w 

latach 2006 – 2007 do niekorzystnego rozporządzenia mieniem przy wykonaniu zadania 

związanego z przebudową boisk i trybun sportowych przy II LO w ramach projektu pt. 

„Zintegrowana sieć tras rowerowych Suwalszczyzny”. 

Szanowni Państwo, 

Informuję, że ze środków Subfunduszu modernizacji podmiotów leczniczych Szpitalny 

Oddział Ratunkowy w SP ZOZ w Augustowie otrzymał środki finansowe w wysokości prawie 

10 mln zł (9 996 195 zł). Środki otrzymane z Funduszu Medycznego zostaną przeznaczone na 

modernizację, jak również zagospodarowanie części diagnostycznej augustowskiego SOR. Z 

tej kwoty 2 mln zł zostanie przeznaczone na remont, natomiast 8 mln zł na zakup 

specjalistycznego sprzętu, m.in.: tomografu, mobilnego przyłóżkowego RTG, zestawu do 

bronchoskopii, gastroskopu – kolonoskopu z tonerem wizyjnym, systemu monitoringu 

kardiomonitorów wraz z 8 kardiomonitorami. 

Z okazji święta służby zdrowia, Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu 8 nagród 

pracownikom SP ZOZ w Augustowie oraz 2 nagród pracownikom SP ZZOD w Augustowie w 

wysokości po 1 500 zł każda. 

Zarząd Powiatu dokonał wyboru firmy audytorskiej RACH - MISTRZ Biuro Biegłego Rewidenta 

Alicja Saładonis z Suwałk do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego SP ZOZ w 

Augustowie za rok 2023 i za rok 2024. Koszt badania sprawozdania za każdy rok wyniesie po 

30 750 zł brutto. 

W okresie sprawozdawczym, Zarząd Powiatu podjął: 

1) 5 uchwał w sprawie zmian w budżecie Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

2) uchwałę w sprawie zmiany planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów z 

Funduszu Pomocy na 2023 rok. 

3) uchwałę w sprawie uchwalenia planu finansowego wydzielonego rachunku 

dochodów z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 2023 rok. 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do: 

1) podpisania rozliczenia do Komendy Wojewódzkiej Policji w Białymstoku z całkowitych 

kosztów wyżywienia i zakwaterowania policjantów pełniących służbę patrolową na 

terenie powiatu augustowskiego w okresie od 1 czerwca 2023 r. do  31 sierpnia 2023 

r. w wysokości 92 820 zł. 
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2) podpisania umowy z Wojewodą Podlaskim w sprawie przekazania dotacji celowej na 

dofinansowanie bieżącej działalności domów pomocy społecznej z przeznaczeniem 

na sfinansowanie dodatków do wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników 

zatrudnionych w okresie od kwietnia do grudnia 2023 r. w domach pomocy 

społecznej: 

a) DPS dla Dzieci i Młodzieży w Augustowie przy ul. 3 Maja 57 w kwocie  

241 050 zł. 

b) DPS dla Dzieci i Młodzieży w Augustowie przy ul. Studzieniczna 2 w kwocie 206 

100 zł. 

3) podpisania umów ze Zgromadzeniem Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi Prowincja 

Niepokalanej – Warszawska w sprawie udzielenia wcześniej wspomnianych dotacji 

celowych. 

4) podpisania dwóch aneksów nr 1 do umów ze Zgromadzeniem Sióstr Franciszkanek 

Rodziny Maryi Prowincja Niepokalanej – Warszawska z dnia 29 grudnia 2021 r. o 

realizację zadania własnego Powiatu Augustowskiego polegającego na prowadzeniu 

domu pomocy społecznej dla dzieci i młodzieży niepełnosprawnej intelektualnie 

(dziewcząt). Aneksy zawierają między innymi zapisy określające zasady 

przekazywania środków finansowych w sytuacji otrzymania przez Powiat innych 

środków na dofinansowanie działalności Domu, a także umożliwiające podpisywanie 

aneksów do umów zawartych z Powiatem bezpośrednio przez Dyrektora Domu, a nie 

przez Przełożoną Prowincjonalną Prowincji Warszawskiej.  

5) podpisania dwóch umów ze Zgromadzeniem Sióstr Franciszkanek Rodziny Maryi 

Prowincja Niepokalanej – Warszawska w sprawie udzielenia dotacji celowej na 

dofinansowanie bieżącej działalności domów pomocy społecznej z przeznaczeniem 

na sfinansowanie dodatków do wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników 

zatrudnionych w okresie od kwietnia do grudnia 2023 r. w części finansowanej przez 

pracodawcę w: 

a) DPS dla Dzieci i Młodzieży w Augustowie przy ul. 3 Maja 57 w kwocie 53 031 zł, 

b) DPS dla Dzieci i Młodzieży w Augustowie przy ul. Studzieniczna 2 w kwocie 

45 342  zł. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie przeniesienia środków finansowych pomiędzy 

zadaniami realizowanymi ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

Zmiany dotyczą: 

I. w ramach rehabilitacji zawodowej – zmniejszenie środków o kwotę 9 518,39 zł na 

zadaniu „wydatki na instrumenty lub usługi rynku pracy, w tym szkolenia, staże i 

przygotowanie zawodowe” (wniosek w tej sprawie wpłynął do Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie od Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy).  

II. w ramach rehabilitacji społecznej: 
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1) zmniejszenie środków o kwotę 424,56 zł na zadaniu „dofinansowanie likwidacji 

barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku z 

indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych”. 

2) zmniejszenie środków o kwotę 1 000 zł na zadaniu „dofinansowanie usług języka 

migowego lub tłumacza – przewodnika”. 

3) zwiększenie środków o kwotę 10 942,95 zł na zadaniu „dofinansowanie 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych 

przepisów”. 

W ramach ogłoszonego naboru Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do 

podpisania Wystąpienia Nr 1/2024 o przyznanie środków PFRON na realizację programu 

„Zajęcia klubowe w WTZ”. Nabór dotyczy zajęć klubowych, które odbywać się będą przez 

pełen rok realizacyjny (12 miesięcy). 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania wniosku do Wojewody 

Podlaskiego o objęcie w 2024 roku dopłatą ze środków Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – linii komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Augustowskiego. W 2024 roku Powiat planuje utworzenie 11 linii autobusowych, w 

tym linię przez Kalinowo. Zakłada się, że koszt przewozów będzie wynosił 3 286 075,33 zł, 

planowana dopłata 2 394 895,80 zł, wkład własny do sfinansowania wspólnie z gminami, 

przez które przebiegają linie, 891 179,53 zł. 

Ponadto planowane jest utworzenie linii komunikacyjnej Augustów – Sejny, której  

organizatorem byłby Powiat Sejneński. Ten temat jest ujęty w porządku obrad sesji, wówczas 

zostanie szerzej omówiony. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z protokołem z posiedzenia komisji przetargowej powołanej do 

przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na „Usuwanie oraz 

przechowywanie na parkingu strzeżonym pojazdów usuniętych w trybie art. 130a ust. 1-2 

ustawy Prawo o ruchu drogowym z dróg położonych na terenie Powiatu Augustowskiego”. 

W dniu 21 września 2023 r. komisja przetargowa dokonała analizy jedynej oferty złożonej w 

prowadzonym postępowaniu przez firmę Transdźwig Zawadzcy Spółka Jawna z Augustowa. 

Oferta została odrzucona, ponieważ nie była opatrzona kwalifikowanym podpisem 

elektronicznym. Komisja zaproponowała unieważnić przedmiotowe postępowanie. 

Jednocześnie komisja zaproponowała zastosować tryb zamówienia z wolnej ręki. Z uwagi na 

to, że złożona podczas prowadzonego postępowania oferta została odrzucona z przyczyny 

formalnej, spełnia pozostałe wymagania określone w Specyfikacji Warunków Zamówienia, z 

cena oferty mieści się w szacowanej przez zamawiającego kwocie, przeznaczonej na 

realizację zamówienia. Ponadto art. 214 ust. 1 pkt 1 ustawy Prawo zamówień publicznych 

zezwala na udzielenie zamówienia z wolnej ręki, jeżeli dostawy, usługi lub roboty budowlane 

mogą być świadczone tylko przez jednego wykonawcę z przyczyn technicznych o 

obiektywnym charakterze. Firma Transdźwig Zawadzcy Spółka Jawna jako jedyna składa 
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oferty w przedmiotowym postępowaniu, ponieważ tylko ona dysponuje potencjałem 

technicznym w postaci narzędzi, wyposażenia zakładu i urządzeń. 

W związku z tym, Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie unieważnienia postępowania o 

udzielenie zamówienia publicznego. Ponadto, Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i 

Wicestarostę do podpisania umowy z Wykonawcą, tj. firmą „Transdźwig” Zawadzcy Sp. J. na 

usługę pn. „Usuwanie oraz przechowywanie na parkingu strzeżonym pojazdów usuniętych w 

trybie art. 130a ust. 1-2 ustawy Prawo o ruchu drogowym z dróg położonych na terenie 

Powiatu Augustowskiego”, przy zastosowaniu trybu zamówienia z wolnej ręki. 

Zarząd Powiatu powołał komisję przetargową do przeprowadzenia postępowania o 

udzielenie zamówienia publicznego na „Wykonanie i dostawę tablic rejestracyjnych na 

potrzeby Wydziału Komunikacji i Transportu Starostwa Powiatowego w Augustowie”. 

W dniu dzisiejszym, Zarząd Powiatu przyjął raport za lata 2021 – 2022 z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Augustowskiego na lata 2021 – 2024 z perspektywą do 

roku 2028. 

Szanowni Państwo, 

Zarząd Powiatu upoważnił Starostę i Wicestarostę do podpisania: 

a) porozumień z Okręgową Izbą Radców Prawnych w Białymstoku, Izbą Adwokacką w 

Białymstoku w sprawie udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej na terenie Powiatu 

Augustowskiego w 2024 r. 

b) porozumień z Gminą Lipsk, Gminą Nowinka oraz Gminą Sztabin w sprawie 

nieodpłatnego udostępnienia Powiatowi lokalów, w których udzielana będzie 

nieodpłatna pomoc prawna i nieodpłatne poradnictwo obywatelskie w 2024 r. 

Punkty będą prowadzone w Starostwie Powiatowym, w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury 

w Lipsku oraz w Urzędach Gmin w Nowince i w Sztabinie. 

Zarząd Powiatu ogłosił otwarty konkurs ofert na powierzenie realizacji zadania publicznego 

w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej lub świadczenia 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie Powiatu Augustowskiego w 2024 

roku. 

Zarząd Powiatu podjął uchwałę w sprawie ogłoszenia naboru kandydatów na członków 

komisji konkursowej opiniującej oferty składane w tym konkursie. 

Zarząd Powiatu postanowił o przyznaniu nagrody Starosty Augustowskiego w wysokości 

1 500 zł policjantowi z KPP w Augustowie, dzielnicowemu Zespołu do spraw Prewencji 

Posterunku Policji w Lipsku sierż. szt. Kamilowi Kirejczykowi za zajęcie pierwszego miejsca i 

zdobycie tytułu „Dzielnicowego Roku” w XIII Finale Ogólnopolskich Zawodów Policjantów 

Dzielnicowych. 

Wysoka Rado, 

Zarząd Powiatu zapoznał się z raportem z przeprowadzonych konsultacji społecznych 

dotyczących projektu „Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z organizacjami 
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pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok”. 

Celem konsultacji było poznanie opinii mieszkańców powiatu augustowskiego oraz 

organizacji pozarządowych i podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego 

odnośnie opracowywanego dokumentu. Zarząd Powiatu powołał zespół do przeprowadzenia 

konsultacji. Podczas konsultacji nie wpłynęły uwagi i opinie dotyczące Programu. 

Informuję, że na posiedzeniu w dniu 7 listopada br. Zarząd Powiatu zapoznał się z 

interpelacją Radnego Michała Kotarskiego z dnia 27 października br. dotyczącą ujęcia w 

budżecie Powiatu Augustowskiego na rok 2024 wskazanych zadań inwestycyjnych. 

„Interpelacja” Radnego nie zawiera elementów wymaganych dla interpelacji, które zostały 

określone w art. 21 ust. 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, a 

zatem pismo nie jest interpelacją, dlatego nie nadano mu biegu właściwego interpelacjom. 

W dniu 30 października br. pismo zostało przekazane przez Przewodniczącego Rady Powiatu 

do Starosty, który w imieniu Zarządu Powiatu udzielił odpowiedzi Radnemu. 

Zadania inwestycyjne ujęte w piśmie Radnego Michała Kotarskiego: 

1) Remont/przebudowa ulic powiatowych w Augustowie, tj. ul. Zygmuntowska oraz ul. 

Łazienna. 

2) Remont/budowa chodników przy ulicach powiatowych w Augustowie, tj. ul. Armii 

Krajowej, ul. Przemysłowa, ul. Wypusty. 

3) Dostosowanie budynku Zespołu Szkół Specjalnych do potrzeb osób z 

niepełnosprawnościami poprzez budowę windy osobowej. 

Zarząd Powiatu postanowił poinformować Radnego, że decyzja dotycząca realizacji zadań 

drogowych na 2024 rok, a tym samym ich ujęcia w budżecie na rok przyszły, została podjęta 

podczas posiedzenia Zarządu w dniu 4 października 2023 roku. Zarząd postanowił o ujęciu 

zadań, na które zostały złożone wnioski o dofinansowanie ich realizacji, na łączną wartość 

ponad 48,2 mln zł, w tym środki zewnętrzne ponad 32,4 mln zł, środki z budżetu Powiatu 

ponad 15,8 mln zł, w tym przebudowa/remont strategicznych dróg i ulic powiatowych w 

Augustowie, tj.  ul. Turystycznej i ul. Dworcowej o łącznej długości 7,7 km, wartość zadania 

ok. 2,1 mln zł. 

Ponadto analizując wymienione we wniosku ulice, Zarząd Powiatu stwierdził, że nie 

wypełniają one funkcji ulic powiatowych. Należy podkreślić, że w obecnej kadencji na terenie 

Augustowa, na położonych w ścisłym centrum miasta ulicach powiatowych, wypełniających 

funkcje ulic ponadlokalnych, Powiat wykonał kosztochłonne zadania inwestycyjne o wartości 

ponad 38,3 mln zł, w tym ul. Wojska Polskiego (koszt ok. 7,4 mln zł), ul. Rajgrodzka – 

Jonkajtysa na odcinku od skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego do skrzyżowania z ul. 

Głowackiego (koszt ponad 5,9 mln zł), 5 ulic w ramach zadania „Centrum komunikacyjne 

Augustowa – rozbudowa i przebudowa strategicznych ulic powiatowych (Kopernika, 

Młyńska, Kościelna, ks. Skorupki, ks. Ściegiennego)” (koszt ponad 18 mln zł), ciąg pieszo-

rowerowy przy ul. Rajgrodzkiej na odcinku od skrzyżowania z ul. Raczkowską do końca 

terenu zabudowanego (wartość ok. 5,2 mln zł). Ponadto, Zarząd Powiatu zaznaczył, że na 
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wykonanie ulic i chodników wymienionych we wniosku Radnego Gmina Miasto Augustów 

nie zadeklarowała partycypacji finansowej w ich realizację. 

Odnosząc się do wniosku o ujęcie w budżecie Powiatu budowy windy osobowej w Zespole 

Szkół Specjalnych, Zarząd Powiatu stwierdził, że wszelkie potrzeby zgłaszane przez Dyrektora 

ZSS są ujmowane w budżetach Powiatu i konsekwentnie realizowane. Z myślą o uczniach 

poruszających się na wózkach inwalidzkich (obecnie 2 uczniów) w szkole funkcjonuje 

schodołaz. W 2022 roku, na wniosek Dyrektora ZSS, dokonano jego wymiany na nowy, 

którego koszt zakupu wyniósł 15 tys. zł. Ponadto w 2023 roku wykonano niezbędne remonty 

na kwotę 62 197 zł. Do budżetu na 2024 rok ujęto wszystkie zgłoszone przez Dyrektora 

zadania w wysokości 64 550 zł (wymiana oświetlenia zgodnie z zaleceniami o ograniczeniu 

zużycia energii elektrycznej, remont schodów wewnętrzny, odnowienie ścian na ciągach 

komunikacyjnych i klatkach schodowych). Rozwiązanie w postaci schodołazu jest 

wystarczające na potrzeby funkcjonowania Zespołu Szkół Specjalnych. 

Szanowni Państwo, 

Składając sprawozdanie, przedkładam również informacje o działaniach Starosty, które nie 

wynikają ani z kompetencji Wysokiej Rady, ani Zarządu Powiatu. Obecnie w porozumieniu z 

samorządem Miasta i Gminy Lipsk prowadzę działania dotyczące zamiany nieruchomości 

Skarbu Państwa na cele wojskowe. Wspólnie z Powiatowym Lekarzem Weterynarii staramy 

się o pozyskanie nieruchomości na potrzeby Powiatowego Inspektoratu Weterynarii. 

Ponadto prowadzę dalsze działania w zakresie umiejscowienia w Augustowie Batalionu 

Saperów. Z upoważnienia udzielonego mi w niedzielę 12 listopada br. przez Ministra Obrony 

Narodowej Mariusza Błaszczaka i Wiceministra MON Michała Wiśniewskiego informuję 

Wysoką Radę i naszą społeczność, że ta jednostka powstaje. W najbliższych dniach zostanie 

podniesiona flaga państwowa, a więc program odbudowy jednostek wojskowych w 

województwie podlaskim jest kontynuowany. To zadanie realizuje nasz rodak, 

augustowianin, Michał Wiśniewski i jak mi przekazał, dokłada wszelkich starań na rzecz 

powstania tej jednostki w Augustowie. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Przedkładając niniejsze sprawozdanie, bardzo proszę o jego przyjęcie.’’ 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski zwrócił się o przedstawienie informacji, na jakie działania i w związku 

z jakim inwestycjami aneksowano umowę z firmą STRABAG w wysokości 100 tys. zł. Ponadto 

Radny zapytał o kwestie negatywnej decyzji Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 

stosunku do Starostwa Powiatowego w Augustowie oraz o kwestie sporu kompetencyjnego z 

Podlaskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. 

Starosta Jarosław Szlaszyński odpowiedział, że Samorządowe Kolegium Odwoławcze uchyliło 

decyzję Burmistrza Miasta Augustowa w sprawie nałożenia kary za przycięcie drzew na ulicy 

Sienkiewicza w Augustowie. SKO dokonało przeliczenia tej kary według własnego założenia, 

obniżając jej wysokość. Powiatowy Zarząd Dróg w Augustowie nie zgodził się w tej kwestii i 
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będzie wnosił odwołanie (skargę) od decyzji, ponieważ nie zostały uwzględnione wszystkie 

elementy, które zostały podniesione. Przycięcie drzew na ulicy Sienkiewicza nie zostało 

wykonane przez PZD w Augustowie, a zlecone specjalistycznej firmie. Starosta podkreślił, że 

decyzję o nałożeniu kary wydał Burmistrz Miasta Augustowa, jednak SKO naliczyło karę 

pieniężną według własnych kryteriów. Na prośbę Starosty Dyrektor PZD Daniel Hiero podał 

kwotę naliczonej kary, informując, że wysokość kary naliczonej przez SKO to kwota 

107 790  zł i jest niższa o 11 010 zł, niż w decyzji Burmistrza Miasta Augustowa. 

Starosta dodał, że zdaniem Dyrektora PZD drzewa zostały przycięte prawidłowo, natomiast 

jest zawsze możliwość wystąpienia z roszczeniami do firmy, która wykonała usługę. 

Starosta powiedział, że w kwestii sporu kompetencyjnego głos zabierze Naczelnik Wydziału 

Ochrony Środowiska i Leśnictwa Grzegorz Dadura. 

Naczelnik OS Grzegorz Dadura poinformował, że Najwyższy Sąd Administracyjny 

rozstrzygając spór kompetencyjny uznał, że w sprawie nałożenia kary za zniszczenie drzew 

rosnących w strefie objętej ochroną konserwatorską organem właściwym jest starosta, 

natomiast w sprawie nałożenia kary za usunięcie drzew w tej strefie organem właściwym jest 

wojewódzki konserwator zabytków. 

Następnie Starosta odniósł się do pytania Radnego Michała Kotarskiego dotyczącego 

aneksowania umowy z firmą STRABAG, informując, że zwiększył się zakres wykonywanych 

prac, ponadto nastąpił wzrost cen i w takiej sytuacji wykonawca ma możliwość prawną, z 

której w tym przypadku skorzystał. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że mieszkańcy chcieliby poznać szczegóły związane z 

zakresem wykonywanych prac przez firmę STRABAG. 

Następnie Radny Michał Kotarski odniósł się do kwestii planowanej budowy sali 

gimnastycznej przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym. Powiedział, że nie mógł 

uczestniczyć w ostatnim posiedzeniu Komisji Infrastruktury Technicznej podczas, którego ten 

temat był omawiany. Zdaniem Radnego, na tym spotkaniu padło wiele informacji, które 

wymagają wyjaśnienia. Radny Michał Kotarski poinformował, że uchwała dotycząca zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego była podjęta w 2018 r. Zakres zmian 

w planie dotyczy szerokiego obszaru i obejmuje nie tylko teren Augustowskiego Centrum 

Edukacyjnego. Wprowadzanie zmian w planie to długotrwały proces, który wymaga szeregu 

konsultacji i uzgodnień, np. z Ministerstwem Zdrowa, gdyż obszar znajduje się w strefie 

uzdrowiskowej. Zdaniem Radnego, budowa sali gimnastycznej jest możliwa przy 

obowiązującym planie nawet w kilku miejscach na terenie posesji szkoły. Sala o wskazanych 

wymiarach może być posadowiona np. przy Bursie Międzyszkolnej. 

Następnie Radny Michał Kotarski poruszył kwestię adaptacji projektu. Poinformował, że 

kontaktował się z firmą, która podejmie się takich działań. Udało się uzyskać wrysowanie 

takiego obiektu na planie miejscowym. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, że Radny Michał Kotarski wgłębia się w 

szczegóły, które nie powinny być w tym momencie omawiane. 

Głos zabrał Radny Michał Kotarski, który powiedział, że Pan Starosta podczas swojego 

wystąpienia miał możliwość przedstawienia informacji szczegółowych, dlatego on również 

chciałby mieć taką możliwość. 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi Radnego Michała Kotarskiego powiedział, że podczas 

obrad sesji składa sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu z okresu międzysesyjnego i podczas 

tego wystąpienia nie wygłasza swoich poglądów, natomiast informuje o podejmowanych 

działaniach. Poruszone przez Radnego kwestie powinny być przedmiotem obrad Komisji 

Rady Powiatu, gdyż wtedy jest odpowiedni czas i są do dyspozycji fachowcy. 

Przed sesją odbyło się posiedzenie, w którym nie uczestniczył Radny Michał Kotarski. 

Sytuacja w przypadku budowy sali gimnastycznej jest nadzwyczajna, gdyż na ten cel są środki 

finansowe w wysokości ok. 1 mln zł w budżecie Powiatu i została pozyskana kwota w 

wysokości ponad 8,5 mln zł z dofinansowania zewnętrznego. 

Kwestia lokalizacji sali była analizowana z uwzględnieniem różnych wariantów. Radny Michał 

Kotarski proponuje lokalizację przy Bursie Międzyszkolnej, natomiast takie usytuowanie jest 

bezpośrednio przy blokach Spółdzielni Mieszkaniowej. Można było niejednokrotnie usłyszeć 

o niezadowoleniu mieszkańców, którzy uskarżali się na hałas w związku z odbywającym się 

imprezami sportowymi na hali sportowej przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Augustowie. 

Dokonując wyboru lokalizacji sali przy ACE brano pod uwagę również ten aspekt. 

Starosta powiedział, że Radny Kotarski ma prawo mieć swoje zdanie na temat lokalizacji sali, 

natomiast nie może być to narzucanie swojej wizji, gdyż należy uszanować ludzi, którzy w 

tym zakresie wykonali ogromną pracę i przedstawili inne rozwiązania. Starosta podkreślił, że 

można wykonać adaptację projektu, jednak przy adaptacji również należy uwzględnić zapisy 

z planu, że powierzchnia dachowa musi mieć nachylenie 35% - 45%. 

Starosta powiedział, że znana jest informacja, iż zmiany w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego trwają i w związku z tym została skierowana prośba, aby 

wyłączyć teren Augustowskiego Centrum Edukacyjnego z tego „wielkiego” planu i 

wprowadzić zmiany w planie obejmujące posesję ACE. 

Radny Michał Kotarski poinformował, że nawet przy wyodrębnieniu obszaru ACE z całego 

planu, procedura zmian będzie trwała ok. 8 miesięcy. 

Starosta podkreślił, że jeżeli procedura potrwa 8 miesięcy, to jest to wystarczający czas, aby 

podjąć się tego przedsięwzięcia. Istotne jest, aby powstał obiekt wraz parkingiem i dobrze 

zabezpieczoną drogę przeciwpożarową. 

Starosta, odnosząc się do pytania Radnego Michała Kotarskiego, na jakie działania i w 

związku z jakim inwestycjami aneksowano umowę z firmą STRABAG, poinformował, że 

zwiększenie środków finansowych zostanie przeznaczone na podniesienie jezdni przy 

budynkach na ul. ks. Skorupki, wykonanie dodatkowego parkingu na ul. Młyńskiej przy 
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Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, podłączenie kanalizacji deszczowej do istniejącej w 

ul. 29 Listopada, dodatkowe studnie kanalizacji deszczowej na ul. Kościelnej oraz montaż 

dodatkowej lampy na ul. Młyńskiej. 

Radny Michał Kotarski poruszył kwestię braku windy w Zespole Szkół Specjalnych w 

Augustowie. Powiedział, że ten problem zgłaszali mieszkańcy. Radny podkreślił, że są 

możliwości, aby sięgnąć po dofinansowanie na ten cel. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Andrzejowi Bukowskiemu. 

Radny Andrzej Bukowski złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji nad sprawozdaniem 

z pracy Zarządu Powiatu w Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że Radny Andrzej Bukowski zgłosił wniosek 

formalny i musi być poddany pod głosowanie. Wniosek musi być wprowadzony do systemu 

eSesja w związku z tym nastąpi przerwa w obradach. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 14.14 ogłosił przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 14.22. 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie nad wnioskiem formalnym Radnego 

Andrzeja Bukowskiego o zakończenie wystąpień w punkcie Sprawozdanie Starosty 

Augustowskiego z pracy Zarządu Powiatu. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 13 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech 

Marek, Rusiecki Piotr, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław), przy 2 

głosach „przeciwnych” (Kotarski Michał, Sobolewski Mieczysław Lucjan) i przy 2 głosach 

„wstrzymujących” (Kaszuba Maciej Daniel, Puczyłowska Elżbieta) postanowiła o zakończeniu 

dyskusji nad Sprawozdaniem Starosty z pracy Zarządu Powiatu. 

Ad. pkt 4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 

rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu 

Augustowskiego na 2023 r. (uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

Skarbnik Powiatu powiedział, że przedłożone zmiany do budżetu Powiatu porządkują pewne 

kwestie związane z realizacją zadań przewidzianych w budżecie. Wszystkie zmiany opisane są 

w załączniku Nr 8 Objaśnienia dokonanych zmian. W związku z tym przedstawione będą 

najważniejsze z nich: 

W dziale 600 Transport i łączność: 

1) rozdział 60014 Drogi publiczne powiatowe zwiększa się plan dochodów o kwotę 303 

179  zł otrzymaną z RFRD na sfinansowanie budowy ścieżki rowerowej przez obszar 

Wigierskiego Parku Narodowego od granicy powiatu suwalskiego do miejscowości 
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Bryzgiel i zmniejsza się plan wydatków o kwotę 821 zł przeznaczoną na budowę ścieżki 

rowerowej do wysokości poniesionych wydatków. 

W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa rozdział 75405 

Komendy powiatowe policji zwiększa się plan wydatków o kwotę 50 000 zł na Fundusz 

Wsparcia Policji przeznaczoną na dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy 

Powiatowej Policji w Augustowie. 

W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza: 

1) zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę 200 000 zł z tytułu dochodów w 

Szkolnym Schronisku Młodzieżowym i przeznacza się na koszty funkcjonowania Zespołu 

Placówek Młodzieżowych w Augustowie (rozdział 85407 i 85410), 

2) dokonuje się zmian w wysokości dotacji podmiotowych dla niepublicznych placówek 

opiekuńczo-wychowawczych wymienionych w załączniku nr 4 do uchwały w związku ze 

zmieniającą się w każdym miesiącu liczbą wychowanków: 

a) zwiększa się dla trzech placówek o kwotę 274 611 zł (rozdział 85404 i 85420), 

b) zmniejsza się dla dwóch placówek o kwotę 73 080 zł (rozdział 85404 i 85420). 

3) zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 85495 Pozostała działalność o kwotę 18 024 zł i 

przeznacza się na zwiększenie dotacji dla placówek niepublicznych (rozdział 85420). 

W dziale 855 Rodzina rozdział 85510 Działalność placówek opiekuńczo-wychowawczych 

zwiększa się plan dochodów o kwotę 40 000 zł z tytułu odpłatności za dzieci przebywające w 

placówkach od innych jednostek samorządu terytorialnego. 

W dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdział 92120 Ochrona zabytków i 

opieka nad zabytkami zmniejsza się plan wydatków o kwotę 60 000 zł przeznaczoną na 

dotacje celowe na dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich w związku z 

przesunięciem zadań planowanych do realizacji na rok 2024. 

W wyniku wprowadzonych zmian w planie dochodów i w planie wydatków nastąpiło 

zmniejszenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 317 300 zł, tj. do kwoty 11 353 053 zł. 

W  związku z tym dokonuje się zmian w źródłach finansowania deficytu budżetu na rok 2023 

określonych w załączniku nr 6 do uchwały poprzez zmniejszenie przychodów z tytułu 

nadwyżki budżetowej z lat poprzednich o kwotę 349 099 zł i zwiększenia planu przychodów z 

tytułu szczególnych zasad wykonywania budżetu o kwotę 35 951 zł. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 
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Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę 

Nr  321/XLII/2023 w sprawie zmiany budżetu Powiatu Augustowskiego na 2023 rok. 

Ad. pkt 5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu Mirosławowi 

Krakowskiemu, który przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2023 – 2029. (uchwała stanowi załącznik nr 5 

do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej polega na 

uwzględnieniu 5 zmian do budżetu Powiatu, jakie zostały dokonane przez Zarząd Powiatu w 

okresie międzysesyjnym oraz uwzględnieniu zmian budżetu Powiatu, jakie są wnoszone 

uchwałą Rady Powiatu przedkładaną podczas obrad Rady. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

322/XLII/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Augustowskiego na lata 2023 – 2029. 

Ad. pkt 6) Podjęcie uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i 

zakresu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także trybu 

postępowania w tych sprawach. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w 

Augustowie z dnia 31 maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i 

zakresu udzielania pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci i młodzieży oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także trybu postępowania w 

tych sprawach. (uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
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Starosta poinformował, że przedłożony program wpisuje się w strategię skierowaną do 

uczniów najzdolniejszych i ma pomagać w ich rozwoju. Wprowadzono nową formę wsparcia 

w postaci edukacyjnych wyjazdów tematycznych, która pozwala uczniom rozwijać 

umiejętności, zainteresowania w różnych dziedzinach, tj. naukowych, artystycznych i 

sportowych. Ponadto w trakcie realizacji programu okazało się, że jest wielu bardzo zdolnych 

uczniów, którzy mają wysokie średnie i trudno z ich grona wybrać osoby do nagrody, gdy 

średnie są identyczne. W związku z tym przyjęto rozwiązanie, że jeśli liczba zgłoszonych do 

stypendium kandydatów z taką samą średnią ocen przekroczy liczbę określoną w uchwale 

Rady Powiatu, dodatkowo pod uwagę zostaną wzięte średnie ocen uzyskanych z 

obowiązkowych zajęć edukacyjnych w klasyfikacji poprzedzającej tę, za którą przyznawane 

są stypendia. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji  Spraw Społecznych  

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

323/XLII/2023 o zmianie Uchwały Nr 166/XX/2021 Rady Powiatu w Augustowie z dnia 31 

maja 2021 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków, form i zakresu udzielania 

pomocy w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

oraz wyrównywania szans edukacyjnych, a także trybu postępowania w tych sprawach. 

Ad. pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu 

Augustowskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok”. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach otrzymali projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2024 rok” wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Spraw Społecznych 

Joannie Lisek, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 
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Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 16 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, Mursztyn Andrzej, 

Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław 

Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław) przy braku głosów 

„przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym” (Kotarski Michał) podjęła uchwałę Nr 

323/XLII/2023 w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Augustowskiego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2024 rok”. 

Ad. pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych powiatu 

augustowskiego na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach otrzymali projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 

innych obiektów pływających z obszarów wodnych powiatu augustowskiego na rok 2024 

wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Lucjanowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

dotyczący ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków. (opinia Komisji 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał , Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

325/XLII/2023 w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków 

lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych powiatu augustowskiego na rok 2024. 

Ad. pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z 

usuwaniem i przechowywaniem pojazdów w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że radni w materiałach otrzymali projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem i 
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przechowywaniem pojazdów w 2024 roku wraz z uzasadnieniem. (uchwała stanowi załącznik 

nr 14 do protokołu) 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Lucjanowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał , Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr 

326/XLII/2023 w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych z usuwaniem i 

przechowywaniem pojazdów w 2024 roku. 

Ad. pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Powiatem Augustowskim i Powiatem Sejneńskim w zakresie powierzenia 

zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Augustowskim i Powiatem Sejneńskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. (uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 

Starosta poinformował, że wyrażenie zgody pozwoli Zarządowi Powiatu na zawarcie 

porozumienia w zakresie uruchomienia nowej linii komunikacyjnej w ramach transportu 

zbiorowego, tj. linii autobusowej Sejny - Augustów. Działanie to ułatwi mieszkańcom Sejn, 

powiatu sejneńskiego i powiatu augustowskiego dojazd do Augustowa, a następnie do 

Białegostoku. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Infrastruktury 

Technicznej Mieczysławowi Lucjanowi Sobolewskiemu, który poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów 

Elżbiecie Lipowskiej, która poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. (opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
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Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu przeprowadził głosowanie. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 17 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Kotarski Michał, Lipowska Elżbieta, Lisek Joanna, 

Mursztyn Andrzej, Protasiewicz Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, 

Sobolewski Mieczysław Lucjan, Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński 

Jarosław) przy braku głosów „przeciwnych” i „wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr  

327/XLII/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Augustowskim i Powiatem Sejneńskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

Ad. pkt 11) Przedłożenie projektu uchwały w sprawie budżetu Powiatu Augustowskiego na 

2024 rok i przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Augustowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Skarbnikowi Powiatu, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok. (uchwała 

Zarządu Powiatu Nr 1186/161/2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

Skarbnik Powiatu poinformował, że dochody budżetu Powiatu na rok 2024 zaplanowano w 

łącznej wysokości 136 590 428  zł, z tego na realizację zadań własnych kwotę 122 081 337 zł, 

na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej w wysokości 14 081 337 zł 

oraz zadań realizowanych na podstawie porozumień z administracją rządową kwotę 60 200 

zł. Dochody bieżące zaplanowano w wysokości 103 184 628 zł, a dochody majątkowe w 

wysokości 33 405 800 zł. 

Zaplanowane dochody są wyższe od planowanych na 2023 r. o kwotę 6 525 629 zł. Na 

podstawie informacji Ministra Finansów przyjęto uzyskanie wyższych dochodów z subwencji 

ogólnej o 7 412 140 zł, z tego z części oświatowej o kwotę 5 028 375 zł, części wyrównawczej 

o kwotę 4 751 246 zł i części równoważącej o kwotę 1 032 519 zł. W przewidywanym 

wykonaniu ujęto kwotę dodatkowego uzupełnienia subwencji w roku 2023 w wysokości 

3 400 000 zł. 

Założono, że w 2024 r. Powiat otrzyma środki z Funduszu pomocy na koszty kształcenia 

uczniów obywateli Ukrainy w szkołach w kwocie 375 889 zł. Wyliczono koszty kształcenia 33 

uczniów kontynuujących naukę w roku szkolnym 2023/2024, tj. do 31 sierpnia 2024 r. 

Ponadto przyjęto również kontynuację zadania nakazanego przez Wojewodę Podlaskiego 

polegającego na prowadzeniu na terenie Powiatu 4 ośrodków pobytu dla obywateli Ukrainy, 

które jest finansowane z Funduszu pomocy. Założono kwotę 4 700 000 zł, tj. na poziomie 

przewidywanego wykonania w roku 2023. 

Wysokość dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych przyjęto w 

wysokości określonej przez Ministra Finansów 15 976 974 zł, tj. wyższej niż plan na 2023 r. o 
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4 615 455 zł. Wysokość tej kwoty została wyliczona na podstawie średniej udziału z trzech 

ostatnich lat i jest przekazywana w całości. 

Wysokość dochodów z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób prawnych w kwocie 

636 120 zł przyjęto w wysokości przekazanej przez Ministra Finansów, tj. wyższej niż w roku 

2023 o 213 714 zł. 

Zaplanowany wzrost dochodów w roku 2024 wynika ze wzrostu dochodów z tytułu 

subwencji ogólnej i udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Łącznie 

dofinansowanie tych inwestycji przyjęto w kwocie 32 405 800 zł. Z tego dofinansowanie z 

Rządowego Funduszu Polski Ład w kwocie 12 000 000 zł, na które już otrzymano promesy w 

2023 r. oraz z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 16 330 800 zł na realizację 

zadań inwestycyjnych wymienionych w Załączniku Nr 4 Wykaz wydatków inwestycyjnych w 

2024 r. Ponadto założono otrzymanie środków z 1% rezerwy subwencji ogólnej w kwocie 

4 075 000 zł na budowę nowego mostu na Kanale Augustowskim na terenie Gminy Płaska, 

na które wniosek zostanie złożony w terminie późniejszym. Nie założono na rok 2024 

otrzymania pomocy finansowej od innych jednostek samorządu na dofinansowanie 

inwestycji na drogach powiatowych. 

W roku 2023 otrzymano również promesy z Rządowego Funduszu Polski Ład na 

dofinansowanie 3 zadań inwestycyjnych w łącznej kwocie 10 557 040 zł. Będą one 

realizowane w cyklu 2-letnim, tj. w latach 2024 – 2025. Założono następujący sposób 

wykonania: 

1. budowa sali gimnastycznej przy Augustowskim Centrum Edukacyjnym w Augustowie w 

łącznej wartości 9 500 000 zł z dofinansowaniem w kwocie 8 550 000 zł – poniesienie w 

roku 2024 wydatków w całości ze środków własnych 950 000 zł, a w roku 2025 w całości 

z uzyskanego dofinansowania, 

2. modernizacja Bazyliki Mniejszej pw. Najświętszego Serca Jezusowego w Augustowie o 

łącznej wartości 948 000 zł z dofinansowaniem w kwocie 1 078 000 zł – poniesienie w 

roku 2024 wydatków ze środków własnych 22 000 zł i dofinansowania 500 000 zł, a w 

roku 2025 pozostałej kwoty dofinansowania, 

3. przeprowadzenie niezbędnych prac remontowych w zewnętrznej części budynku kościoła 

Matki Boskiej Częstochowskiej w Augustowie o łącznej wartości 1 100 000 zł z 

dofinansowaniem w kwocie 929 040 zł – poniesienie w roku 2024 wydatków ze środków 

własnych 18 960 zł i dofinansowania 500 000 zł, a w roku 2025 pozostałej kwoty 

dofinansowania. 

W roku 2024 zaplanowano kontynuowanie, rozpoczętego w roku 2021, zadania 

polegającego na organizacji przez Powiat prowadzenia linii autobusowych o charakterze 

publicznym. Założono otrzymanie dofinansowania z Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych o Charakterze Użyteczności Publicznej w wysokości 2 500 000 zł. Przyjęto, że 

udział własny organizatora w kwocie 450 000 zł będzie sfinansowany z pomocy finansowej 

od jednostek samorządu terytorialnego stopnia podstawowego, od których uzyskano 

wstępną deklarację. Ponadto z realizacją tego zadania związana jest konieczność wypłaty dla 
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przewoźników dopłat z tytułu sprzedaży biletów osobom mających ulgi ustawowe. Zadanie 

te jest w całości finansowane z dotacji z Województwa Podlaskiego. Na rok 2024 przyjęto, że 

dopłaty będą na poziomie roku 2023, tj. w łącznej kwocie 676 000 zł. Ponadto zaplanowano 

uruchomienie od 2 stycznia 2024 r. wspólnie z Powiatem Sejneńskim linii Augustów - Sejny, 

która będzie prowadzona przez Powiat Sejneński z dofinansowaniem z Powiatu 

Augustowskiego w kwocie 12 144 zł. 

Zaplanowano dotację z budżetu państwa na funkcjonowanie domów pomocy społecznej w 

kwocie 3 671 000 zł, jednak w roku 2024 nie ulegają zmianie zasady finansowania 

pensjonariuszy, których pobyt jest finansowany dotacją co powoduje brak możliwości 

wykorzystania w całości przyznanej dotacji. W roku 2023 dotacja nie będzie mogła być 

wykorzystana w wysokości blisko 600 000 zł. W celu zapewnienia prawidłowego 

finansowania tego zadania przewiduje się kontynuację dofinansowania ze środków Powiatu 

kosztów posiadanych wolnych miejsc. W roku 2024 przewiduje się na ten cel kwotę 

700  000  zł. 

Dotacje z budżetu państwa na realizację zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

zaplanowano w kwocie 9 072 891 zł, tj. w kwocie określonej przez Wojewodę Podlaskiego i 

wyższej niż w 2023 r. o 332 301 zł – zwiększenie dotacji dotyczy kosztów funkcjonowania 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Augustowie o kwotę 559 702 zł. 

Pozostałe dotacje są na poziomie zbliżonym do roku 2023. Dotacje na koszty utrzymania 

pracowników wykonujących zadania rządowe nadal utrzymane są na poziomie znacznie 

niższym niż faktyczne koszty wynagrodzeń. Jest to zjawisko występujące od 1999 r. W 

efekcie zmusza to do przeznaczania co roku kwoty dochodów własnych Powiatu na 

sfinansowanie wynagrodzeń tych pracowników. Powoduje to, że wynagrodzenia 

pracowników wykonujących w Starostwie Powiatowym tylko zadania rządowe są w 

większości finansowane z dochodów własnych Powiatu. W 2024 r. na wynagrodzenia 

pracowników samego Wydziału Geodezji i Kartografii z dochodów własnych Powiatu 

zaplanowano kwotę 998 900 zł, przy dotacji celowej na utrzymanie urzędników w kwocie 

527 100 zł. 

Nie planowano dochodów z tytułu odsetek bankowych, za wyjątkiem odsetek od środków na 

rachunku podstawowym budżetu Powiatu w kwocie 100 000 zł. W pozostałych źródłach 

zaplanowano dochody na poziomie zbliżonym do planowanego wykonania w 2023 roku. 

Wysokość planowanych dochodów w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji 

budżetowej została wyszczególniona w załączniku Nr 1 do projektu uchwały Rady Powiatu i 

załączniku nr 3 do uchwały Zarządu Powiatu. 

Wydatki budżetu powiatu na 2024 r. zaplanowano w łącznej wysokości 149 590 428 zł, 

z tego na realizację zadań własnych kwotę 135 069 193 zł, zadań zleconych z zakresu 

administracji rządowej w wysokości 14 448 891 zł i zadań realizowanych na podstawie 

porozumień kwotę 72 344 zł, z tego na administrację rządową kwotę 60 200 zł i z Powiatem 

Sejneńskim kwotę 12 144 zł. Zaplanowane wydatki są wyższe niż planowane na 2023 r. o 

kwotę 7 855 276 zł. Wyższy poziom wydatków wynika ze wzrostu wydatków na 
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wynagrodzenia o kwotę 6 043 341 zł i dotacji bieżących 1 562 164 zł. Zaplanowano wydatki 

bieżące w wysokości 95 836 630 zł (wyższe 6 391 526 zł) i wydatki majątkowe w wysokości 

55 753 798 zł (wyższe o 202 582 zł). Wydatki bieżące będą niższe niż dochody bieżące o 

kwotę 7 347 998 zł, która planuje się na sfinansowanie wydatków majątkowych. 

Zaplanowano wzrost wydatków na utrzymanie szkół i placówek oświatowych w kwocie 

36 370 551 zł, tj. wyższej niż w 2023 r. Wydatki na funkcjonowanie tych jednostek planuje się 

sfinansować z subwencji oświatowej, dochodów planowanych do uzyskania przez te 

jednostki w kwocie 1 348 540 zł. Do sfinansowania wydatków jednostek oświatowych i 

placówek niezbędne jest przeznaczenie dochodów własnych Powiatu w kwocie 5 692 204 zł, 

z tego na utrzymanie bieżące szkół i placówek kwotę 3 350 000 zł, na remonty kwotę 315 

500 zł i wydatki inwestycyjne kwotę 2 026 704 zł. 

Wydatki majątkowe zaplanowano w 2024 r. w kwocie 55 753 798 zł, tj. ponad 37% 

wydatków ogółem. Źródłem wzrostu planowanych wydatków są planowane zwiększone 

dochody w roku 2024 o kwotę 6 525 629 zł oraz planowany do zaciągnięcia w roku 2024 

kredyt długoterminowy w wysokości 13 000 000 zł. Kredyt zostanie w całości przeznaczony 

na sfinansowanie wkładu własnego do inwestycji na drogach powiatowych. 

Wysokość planowanych wydatków w poszczególnych działach, rozdziałach i grupach 

wydatków oraz według ich rodzajów została wyszczególniona w załącznikach Nr 2, 3, 4 i 5 do 

projektu uchwały Rady Powiatu i Nr 3 do uchwały Zarządu Powiatu. 

W projekcie budżetu Powiatu Augustowskiego na 2024 rok dochody zaplanowano w 

wysokości 136 590 428 zł, a wydatki w wysokości 149 590 428 zł. Założono, że przy realizacji 

wszystkich założonych zadań wystąpi deficyt budżetu w wysokości 13 000 000 zł, który 

zostanie sfinansowany z kredytu długoterminowego planowanego do zaciągnięcia w 2024 r. 

Kredyt będzie przeznaczony na sfinansowanie wkładu własnego do zadań inwestycyjnych na 

drogach powiatowych wymienionych w załącznik nr 4 do projektu uchwały Rady Powiatu. 

Przewiduje się, że będzie on spłacany przez okres 6 lat, tj. w latach 2025 – 2030, z 

zastosowaniem karencji w jego spłatach w roku 2024. Planuje się uruchomienie kredytu po 

30  czerwca 2024 r. Przyjęto następujące założenia oprocentowania i spłat – WIBOR 1M 

aktualny 5,82% i marża banku 0,5%. 

W wyniku planowanego w 2024 r. kredytu do zaciągnięcia zadłużenie Powiatu wyniesie na 

koniec 2024 r. kwotę 13 000 000 zł. 

W zakresie udzielonych kompetencji Zarządowi Powiatu do wykonywania budżetu, 

dokonywania w nim zmian oraz zaciągania zobowiązań proponuje się ich udzielenie w 

wysokości podobnej jak udzielone na rok 2023, za wyjątkiem upoważnienia do zaciągania 

zobowiązań jednorazowo do kwoty 10 000 000 zł, tj. do wysokości największego zadania 

inwestycyjnego ujętego w projekcie budżetu na 2024 r. Proponuje się udzielenia 

upoważnienia Zarządowi Powiatu do udzielania pożyczek w roku 2024 do kwoty 500 000 zł. 

Nie planuje się udzielania poręczeń i gwarancji w roku 2024. 
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Skarbnik Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Augustowskiego na lata 2024 – 2030. (uchwała Zarządu Powiatu Nr 

1187/161/2023 stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

Poinformował, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Augustowskiego jest uchwalana 

na okres 2024 – 2030, gdyż musi uwzględniać okres, na jakie są zobowiązania z tytułu 

kredytów. W tym materiale uwzględniono wszystkie inwestycje wraz ze spłatami. Zadaniem 

prognozy jest pokazanie, czy dany samorząd może zadłużyć się na określoną kwotę  i 

obsłużyć przedmiotową spłatę. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do projektów uchwał. 

Ad. pkt 12) Informacja o stanie realizacji w roku szkolnym 2022/2023 zadań oświatowych 

w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował, że informacja o stanie 

realizacji w roku szkolnym 2022/2023 zadań oświatowych w szkołach i placówkach, dla 

których organem prowadzącym jest Powiat Augustowski została przekazana w materiałach 

na sesję. Materiał został omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu. (Informacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. pkt 13) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu, który 

przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych członków Zarządu Powiatu oraz 

sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych i osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu starosty. (Informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych członków Zarządu Powiatu stanowi załączniki nr 23, Informacja z analizy 

oświadczeń majątkowych sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu starosty stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu)  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych 

radnych Powiatu Augustowskiego. (Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. pkt 14) Przyjęcie protokołu XLI/23 z dnia 15 września 2023 r. 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Mursztyn poinformował radnych, że w tym punkcie 

mogą wnosić uwagi do protokołu Nr XLI/23 z dnia 15 września 2023 r. 

Radni nie zgłosili uwag ani zastrzeżeń. 
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Przewodniczący Rady Powiatu przystąpił do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr 

XLI/23 z dnia 15 września 2023 r. 

Rada Powiatu w wyniku głosowania (liczba obecnych radnych podczas głosowania – 17) 15 

głosami „za” (Bukowski Andrzej, Dobkowski Marek, Drągiewicz Tadeusz, Jedliński Waldemar, 

Jeruć Michał, Kaszuba Maciej Daniel, Lipowska Elżbieta, Mursztyn Andrzej, Protasiewicz 

Wojciech Marek, Puczyłowska Elżbieta, Rusiecki Piotr, Sobolewski Mieczysław Lucjan, 

Sokołowski Ireneusz, Szkiłądź Dariusz Jan, Szlaszyński Jarosław), przy braku głosów 

„przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących”  (Kotarski Michał, Lisek Joanna) przyjęła 

protokół Nr XLII/23 z dnia 15 września 2023 r. 

Ad. pkt 15) Wolne wnioski. 

W trakcie realizacji punktu salę obrad opuścił Radny Andrzej Bukowski i Radny Ireneusz 

Sokołowski. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Augustowie poinformował, że Wojewoda Podlaski wniósł 

uwagi do uchwały Rady Powiatu z dnia 15 września 2023 roku w sprawie określenia rozkładu 

godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu augustowskiego w zakresie wejścia 

w życie tej uchwały. Stwierdził nieważność w zakresie zwrotu: „z mocą obowiązującą od dnia 

1 października 2023 roku”, pozostawiając zapis: „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 

od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego”. (pismo stanowi 

załącznik nr 26 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnej Elżbiecie Puczyłowskiej. 

Radna Elżbieta Puczyłowska powiedziała, że na poprzednich sesjach prosiła o podjęcie 

działań, które umożliwią dojazd uczniom z Gminy Kalinowo do szkół w Augustowie. Z 

informacji, które posiada wynika, że rodzice uczniów z Gminy Kalinowo kierowali pisma w tej 

sprawie do Pana Starosty, jak również do Wójta Gminy Kalinowo. Radna zapytała, czy 

nastąpiły zmiany w tym zakresie. 

Starosta odpowiedział, że postulaty radnych traktowane są bardzo poważnie. Naczelnik 

Wydziału Komunikacji i Transportu podjął szereg działań, aby uruchomić linię autobusową, 

która zabezpieczy potrzeby wskazywane przez Radną. Ta linia została zaprojektowana i 

wszystko wskazuje, że będzie uruchomiona. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Lucjanowi 

Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że chciałby, aby w dzisiejszej dyskusji na temat 

budowy sali gimnastycznej głos zabrał Dyrektor Augustowskiego Centrum Edukacyjnego 

Grzegorz Augusewicz, który przedstawiłby podejmowane działania. 

Radny Mieczysław Sobolewski zaapelował do radnych miejskich, aby podjęli działania w 

zakresie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego z uwzględnieniem zakresu 

wnioskowanego przez Zarząd Powiatu. Podczas dzisiejszych obrad padły słowa o możliwości 

realizacji tych działań w okresie 8 miesięcy. Radny dodał, że jest to niezbędne, aby można 
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było skorzystać z dofinansowania, jakie otrzymał Powiat. Ponadto utrzymanie sali 

wybudowanej zgodnie z obowiązującym planem byłoby bardzo drogie ze względu na 

wysokie koszty ogrzewania. Ponadto w obiekcie zaprojektowanym z dachem dwuspadowym, 

dach byłby wyższy od sali gimnastycznej. 

Ponadto Radny skierował kolejną prośbę do władz miejskich o podjęcie działań w zakresie 

wykonania oświetlenia na ulicy Wypusty w Augustowie. Dodał, że ze strony Powiatu zostały 

podjęte działania i poprawiono bezpieczeństwa na powyższej ulicy. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Wicestaroście Dariuszowi Szkiłądziowi. 

Wicestarosta Dariusz Szkiłądź powiedział, że wystąpienia Radnego Michała Kotarskiego 

pokazują, że linia porozumienia pomiędzy Miastem a Powiatem bywa bardzo trudna. W 

działania na rzecz budowy sali gimnastycznej zaangażowało się wiele osób, m.in. radni, tj. 

Pan Mieczysław Sobolewski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury Technicznej, jak również 

pracownicy Starostwa i szereg kompetentnych osób. Wybrano projekt sali i miejsce jej 

posadowienia. Radny Michał Kotarski kwestionuje podejmowane działania i wskazuje, że 

jego propozycja jest najbardziej właściwa. Przedłożona propozycja posadowienia sali przy 

osiedlu, z pewnością spotka się ze sprzeciwem mieszkańców bloków, którzy oczekują, że 

obiekt powstanie, ale w odpowiedniej odległości od miejsca ich zamieszkania. Wicestarosta 

powiedział, że pomimo kierowanej korespondencji do Burmistrza Augustowa, nie uzyskano 

deklaracji ze strony Miasta o woli zmiany planu na potrzeby budowy sali, chociaż w trakcie 

kampanii wyborczej wielokrotnie padały zapewnienia, że należy podejmować działania 

sprzyjające rozwojowi Miasta. 

Wicestarosta poinformował, że podczas dzisiejszego posiedzenia Radny Michał Kotarski 

powiedział, że zgłaszają się do niego mieszkańcy, którzy dostrzegają potrzebę budowy windy 

w Zespole Szkół Specjalnych w Augustowie. Mieszkańcy powinny zgłaszać się z taką sprawą 

do organu prowadzącego jednostkę, do dyrekcji szkoły lub do Naczelnik Wydziału Oświaty 

czyli do osób, które mają realny wpływ na podjęcie takich działań. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że mieszkańcy mają możliwość zgłaszania spraw do 

radnych i takie działania podejmują. Radny powiedział, że jako przedstawiciel mieszkańców 

Powiatu Augustowskiego ma prawo do zabierania głosu w ich imieniu. 

Radny Michał Kotarski odniósł się do kwestii budowy sali gimnastycznej podkreślając, że jego 

zdaniem to Burmistrz Miasta Augustowa zrobił więcej dla powstania tej sali gimnastycznej, 

gdyż podjął się zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na całym obszarze objętym 

planem, w tym na działce ACE. Plan najprawdopodobniej będzie przekazany do uzgodnień na 

przełomie roku. 

Zarząd Powiatu musi teraz podjąć decyzję czy realizuje zadanie w ramach możliwości jakie 

są, czy czeka na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego. Radny zaznaczył, że nie 

można manipulować opinią publiczną, że Burmistrz Miasta Augustowa nie chce realizacji tej 

sali. 
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Radny Michał Kotarski podkreślił, że jest zwolennikiem budowy sali gimnastycznej i 

wielokrotnie wspierał Radnego Mieczysława Sobolewskiego w tych staraniach. Powiedział, 

że otrzymał informację, że dzisiaj zostało skierowane pismo zapraszające Zarząd Powiatu na 

spotkanie w celu przedyskutowania kwestii związanych z planem zagospodarowania 

przestrzennego. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że należy wziąć pod rozwagę również kwestię linii 

zabudowy. Eksperci zajmujący się planami miejscowymi wskazują na zagrożenia w tym 

zakresie, może to być zakwestionowane przez konserwatora zabytków. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta powiedział, że podczas dzisiejszego posiedzenia Radny Michał Kotarski wielokrotnie 

mówił, że można podejmować się budowy sali gimnastycznej zgodnie z obowiązującym 

planem czyli w wariancie z dachem dwuspadowym. Natomiast pojawia się pytanie, czy radni 

chcą budowy w takim wariancie. Starosta powiedział, że cieszy fakt, że Zarząd Powiatu 

zostanie zaproszony na spotkanie w celu omówienia kwestii związanych z ewentualnymi 

zmianami planu zagospodarowania przestrzennego. Starosta przypomniał, że Zarząd Powiatu 

wystosował wniosek w tej sprawie 29 września br. i dotychczas nie otrzymał odpowiedzi. W 

pracach nad lokalizacją sali pracowało wiele osób i należy uszanować ich wysiłek włożony w 

to działanie. Zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego dla całego obszaru 

przygotowywane przez Miasto są duże i mogą pojawić się uwagi, dlatego Zarząd Powiatu 

zwracał się z prośbą o stworzenie odrębnego miejscowego planu dla obszaru ACE. Radny 

Michał Kotarski wspomniał o zastrzeżeniach, jakie może mieć konserwator zabytków, 

natomiast na tym etapie są to tylko hipotezy. Starosta zaapelował o podjęcie działań, gdyż 

dofinansowanie na budowę tej sali jest znaczące, do tej pory takich możliwości nie było. 

Podjęcie się takiego działania będzie służyło młodzieży, ale również mieszkańcom, którzy z 

sali będą mogli korzystać. Jeżeli ten proces wyodrębnienia obszaru ACE będzie trwał 8 

miesięcy, to będzie to dawało możliwość jej budowy. Zarząd Powiatu natomiast oczekuje od 

strony Rady Miejskiej jednoznacznej deklaracji w tym zakresie. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski zawnioskował, aby w tym punkcie głos zabrał Dyrektor ACE 

Grzegorz Augusewicz i przedstawił, jakie działania zostały przez niego podjęte w związku z 

planowaną budową sali gimnastycznej. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Dyrektorowi ACE Grzegorzowi Augusewiczowi. 

Dyrektor poinformował, że 30 września 2021 r., kiedy powstał pomysł budowy sali 

gimnastycznej przy ACE, został złożony wniosek do Burmistrza Miasta Augustowa o zmianę 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Otrzymano odpowiedź, że prace nad 

planem trwają. Zarząd Powiatu zlecił Dyrektorowi wybór projektu sali. Wybrano projekt 

powielany, ponieważ koszty projektów indywidualnych są bardzo wysokie. Po szerokich 

konsultacjach z nauczycielami wychowania fizycznego i z trenerami wybrano projekt, który 

spełnia wszystkie oczekiwania co do wyglądu architektonicznego, kubatury, wielkości boiska, 



35 
 

funkcjonalności. Propozycja projektu została przedłożona Zarządowi Powiatu. Ponadto 

wcześniej wystąpiono do architekta o ekspertyzę, czy projekt wpisuje się w wybraną 

lokalizację. Punktami najbardziej wykluczającymi była spadzistość dachów, tj. kąty nachylenia 

od 35% do 45%, oraz linia zabudowy. Wyniki działań zostały przedstawione Zarządowi 

Powiatu. Podejmując się wyboru projektu sali gimnastycznej rekomendowano taki, który 

będzie połączeniem aspektu wizualnego z ergonomią użytkowania. Na pytanie Starosta, kto 

dokonywał ekspertyzy projektu, Dyrektor ACE odpowiedział, że był to niezależny architekt. 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi zaznaczył, że ekspertyza została dokonana przez 

niezależnego architekta, który przeanalizował w całości obszar ACE. Na tym terenie obiekty, 

które mogłyby powstać, muszą mieć dach dwuspadowy. W związku z tym, do wyboru są 

dwie opcje: albo zmienić plan, albo budować salę gimnastyczną, w takim kształcie jaki 

wskazywał Radny Michał Kotarski. 

Dyrektor ACE uzupełniając swoją wypowiedź odniósł się do kwestii wyboru projektów. 

Powiedział, że przeanalizowano wiele projektów i podejmując się wyboru brano pod uwagę, 

aby kształt tej budowli był nowoczesny i funkcjonalny. Wśród tych projektów nie było 

dachów dwuspadowych czy wielospadowych. Dodał, że sala gimnastyczna przy Szkole Nr 4 

ma dach płaski, ponieważ za ogrodzeniem ACE od ulicy Konopnickiej jest możliwość budowy 

obiektów bez wskazań co do spadzistości dachów. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Michałowi Kotarskiemu. 

Radny Michał Kotarski powiedział, że nie jest przeciwnikiem, aby sala sportowa miała dach 

łukowy. Radny poinformował, że prace nad planem trwają, ostatnie uzgodnienia były m.in. w 

kwietniu z Ministerstwem Zdrowia dotyczące podziału strefy uzdrowiskowej. Radny 

powiedział, że decyzja o wykonaniu sali przy obowiązującym planie zależy wyłącznie od 

organu prowadzącego. 

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Radnemu Mieczysławowi Sobolewskiemu. 

Radny Mieczysław Sobolewski powiedział, że nie można zmarnować szansy i stracić 

przyznane dofinansowanie zewnętrzne. Podziękował posłowi Mieczysławowi Baszko oraz 

ministrowi Kamilowi Bortniczakowi za działania, które przyczyniły się do otrzymania środków 

finansowych na infrastrukturę sportową.  

Przewodniczący Rady Powiatu udzielił głosu Staroście Jarosławowi Szlaszyńskiemu. 

Starosta Jarosław Szlaszyński powiedział, że chciałby, aby ta dyskusja zmierzała do 

zakończenia, gdyż wnoszone kwestie niczego nie zmieniają. Zarząd Powiatu ma świadomość, 

że zmiana planu jest procesem długotrwałym i trudnym. Mając to na uwadze Zarząd 

zawnioskował do Miasta o wydzielenie nieruchomości ACE, żeby ten proces przyspieszyć i 

nie być uzależnionym od czynników dotyczących strefy uzdrowiskowej, szpitala, lądowiska, 

cmentarza i jeszcze innych obszarów. Na taki wniosek nie została do tej pory udzielona 

odpowiedź, nie odbyły się też rozmowy. Starosta powiedział, że współpraca z Miastem jest 

trudna, co pokazują wspólnie realizowane inwestycje drogowe. Rozważając kwestie realizacji 
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budowy tej sali, należy wziąć pod uwagę, że jest to działanie, które będzie służyło 

społeczności lokalnej. 

Radni nie zgłosili więcej pytań i wniosków. 

Ad. pkt 16) Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu podziękował 

Radnym za udział w obradach i o godz.16.00 zamknął obrady XLII sesji Rady Powiatu w 

Augustowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu 

w Augustowie 

Andrzej Mursztyn 

Protokołowała: 

Urszula Cudnowska 


